

Title (en)  
Hinge cup.

Title (de)  
Scharniertopf.

Title (fr)  
Cuvette de charnière.

Publication  
**EP 0552607 A1 19930728 (DE)**

Application  
**EP 93100122 A 19930107**

Priority  
AT 7592 A 19920120

Abstract (en)  
Hinge cup, consisting of an anchoring part (34) insertable into a door and of a cup part (3) which is held on the anchoring part (4) and which carries at least one hinge pin. The anchoring part (4) is provided with two clamping jaws (7, 8). The cup part (3) is inseparably mounted in the anchoring part (4) so as to be rotatable about the axis of the mounting bore. It carries two spreading parts (21) which press the clamping jaws (7, 8) of the anchoring part (4) against the wall of the mounting bore. The anchoring part (4) is provided with a plate (15) which projects in the mounting plane and which has positioning studs (9, 10). Between the cup part (3) and the anchoring part (4) is provided at least one retaining device which fixes the position of the cup part (3) in the clamping position. <IMAGE>

Abstract (de)  
Scharniertopf, bestehend aus einem in eine Türe einsetzbaren Verankerungsteil (4) und einem daran gehaltenen Topfteil (3), der mindestens eine Scharnierachse trägt. Der Verankerungsteil (4) ist mit zwei Klemmbacken (7, 8) versehen. Der Topfteil (3) ist im Verankerungsteil (4) untrennbar und um die Achse der Montagebohrung drehbar gelagert. Er trägt zwei Spreizteile (21), die die Klemmbacken (7, 8) des Verankerungsteiles (4) an die Wandung der Montagebohrung drücken. Der Verankerungsteil (4) ist mit einer in der Montageebene vorspringenden Platte (15) versehen, die Positionierungszapfen (9, 10) aufweist. Zwischen dem Topfteil (3) und dem Verankerungsteil (4) ist mindestens eine Arretierung vorgesehen, die die Lage des Topfteiles (3) in der Spannstellung festlegt. <IMAGE>

IPC 1-7  
**E05D 5/08**; **E05D 7/12**

IPC 8 full level  
**E05D 5/02** (2006.01); **E05D 5/08** (2006.01); **E05D 7/12** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**E05D 5/08** (2013.01); **E05D 7/125** (2013.01); **E05Y 2600/626** (2013.01); **E05Y 2900/20** (2013.01)

Citation (search report)  
• [YD] DE 2457181 A1 19760610 - HETTICH HETAL WERKE  
• [Y] DE 3722950 A1 19890119 - SALICE ARTURO SPA [IT]  
• [AD] DE 2143672 A1 19730315 - HEINZE FA R  
• [AP] EP 0487821 A1 19920603 - LAUTENSCHLAEGER KG KARL [DE]

Cited by  
DE102014113714A1; EP0647756A1; US7480962B2; DE29703227U1; US6081970A; AT401796B

Designated contracting state (EPC)  
AT DE ES IT

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0552607 A1 19930728**; **EP 0552607 B1 19950412**; AT 401794 B 19961125; AT A7592 A 19960415; AT E121161 T1 19950415; DE 59300126 D1 19950518; ES 2071518 T3 19950616; JP H0558785 U 19930803

DOCDB simple family (application)  
**EP 93100122 A 19930107**; AT 7592 A 19920120; AT 93100122 T 19930107; DE 59300126 T 19930107; ES 93100122 T 19930107; JP 346893 U 19930114